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Madness

Madness نونالج

Types of Madness

أنواعُ الجنونِ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) : الشَّباب شُعبةٌ من الجنون1ِ

1– The Prophet (S) said, ‘Youth is a branch of madness.’[al-Ikhtisas, p. 343]

2متَحسم نونُهفج نْدَمفإنْ لَم ي ، نْدَمها يبنونِ ؛ لأنَّ صاحن الجم بردَّةُ ضالح : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2– Imam Ali (a.s.) said, ‘Irascibility is a type of madness, since its perpetrator always regrets. If however,
he does not regret, his madness is confirmed.’[Nahjul Balaghah, Saying 255]

.ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) : إنَّ من أجاب ف كل ما يسأل عنه لَمجنون3ٌ

3– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Whoever answers to everything that is asked of him has gone
mad.’[Ma’ani al-Akhbar, p. 238, no. 2]

One Who is Truly Mad

قيقجنونُ الحالم
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ـ مر رسول‏اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) بمجنونٍ ، فقال: ما لَه ؟ فقيل : إنّه مجنونٌ ، فقال : بل هو مصاب، إنَّما4
ةرالآخ الدُّنيا عل ن آثَرنونُ مجالم.

4–The Prophet (S) passed by an insane person and asked, ‘What is wrong with him?’ He was told that
he had gone mad. The Prophet (S) then remarked, ‘Rather, he is afflicted. The one who has gone mad
is the one who prefers this world to the next.’[Mishkat al-Anwar, no. 270]

5هال َّلص) النّب نونٌ! فقالجم :القَوم بعض فقال ، حابِهأص وهو ف لرج (هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏برسولِ ال رـ م
. علَيه و آله) : بل هذا رجل مصاب، إنّما المجنونُ عبدٌ أو أمةٌ أبلَيا شَبابهما ف غَيرِ طاعة اله‏ِ

5–A man passed by the Prophet (S) while he was sitting with his companions. One of them mentioned
that he had gone mad. The Prophet (S) replied, ‘This man is, in fact, afflicted, since truly one who is
mad, be he male or female, is one who has squandered his youth in other than Allah’s obedience.’[Ibid.
no. 169]

6نونِ حقجم بالمكاُخبِر نونٍ ، ألاجما هذا بم : فقال ... روعصم لجبِر (هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ال رسول رـ م
، هيبْنبم يهنْبِكُ جرحالم ، هطْفَيع ف رالنّاظ ، هشْيتم ف رخْتتَبنونِ المجالم نونَ حقجإنَّ الم :نونِ ؟ ....قالجالم
تلبنونُ وهذا المجفذَاكَ الم .

6–The Prophet (S) passed by one who was affected by madness, and said, ‘Shall I inform you of one
who is truly mad?’ Then he said, ‘Indeed one who is mad is one who is haughty in his gait, looking over
his shoulders, and swinging his sides from side to side. That is one who is mad and this is one
afflicted.’[Ma’ani al-Akhbar, p. 237, no. 1]
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